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WIADOMOSCI
Z RATUSZA

SOLECKIÈ

26 maja
Dzień
Matki
Pamiętajmy

ŘPodjęc ie  uchwały  w sprawie 
przyjęcia Planu Zrównoważonej Mob-
ilności Miejskiej dla Bydgoskiego Obszaru 
Funkcjonalnego (SUMP BydOF).

ŘInformacja z wykonania w 2022 roku 
zadań określonych w „Strategii Rozwoju 
Miasta i Gminy Solec Kujawski na lata 
2014 – 2020 (+)” wraz z oceną wykonania 
w roku 2022 zadań ujętych w „Strategii 
Rozwoju Miasta i Gminy Solec Kujawski  
na lata 2014 – 2020 (+). 

ŘPodjęcie uchwały w sprawie zmiany 
budżetu Gminy Solec Kujawski na 2023 
rok.

ŘPodjęcie uchwały w sprawie zmiany 

Dokończenie na str. 3

Porządek
obrad

LXIX SESJA RM

Na 26 maja zaplanowano 69. sesję 

rady miejskiej z następującym po-
rządkiem obrad:

Podczas wizyty w naszym mieście 
Ireny Santor w dniu 27 kwietnia, ta 
znakomita artystka odwiedziła Szkołę 
Podstawową nr 1, o czym już informowa-
liśmy. Dzisiaj dwa zdania o innym 
ciekawym wydarzeniu, które miało 
miejsce tego samego dnia. Pani Irena 
uczestniczyła w uroczystym przekazaniu 
pięknej ławeczki z brązu ze swoją 
postacią, która znajduje się w Soleckim 
Centrum Kultury. Ławeczkę ufundowała 
Grupa Kapitałowa Solbet za sumę 0,5 mln 
złotych, z szacunku dla najwybitniejszej 
artystki wszech czasów Solca Kujaw-
skiego. Autorem projektu jest Marek 
Małecki prezes Grupy Kapitałowej 

Solbet, a wykonała ją firma rzeźbiarska 
ART. RZEŹBIARZ Zbigniew Mikiele-
wicz z Torunia. Jak widać na zdjęciach, 
ławeczka zrobiła na pani Irenie duże 
wrażenie. W spotkaniu z I. Santor, obok 

W SCK stanęła
ławeczka Ireny Santor

BURMISTRZ

PRZEWODNICZĄCY
RADY MIEJSKIEJ

Z okazji Dnia Dziecka,
najmłodszym

solecczanom życzymy
samych beztroskich chwil

Dokończenie na str. 8
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Do 28 MAJA
„Leśna” (ul. Leśna 19)

29 MAJA - 4 CZERWCA
„W Przychodni” (ul. Powstańców 7a)

5 - 11 CZERWCA
„Wracam do Zdrowia” (ul. Leśna 12) Pani Grażynie Bińkowskiej

wyrazy żalu i współczucia
z powodu śmierci

Teściowej

składają

Zarząd oraz pracownicy
SOLMED Sp. z o. o.

Druhowie soleckiej OSP Tadeusz Krapiński, Adam Ławniczak i Jakub Piaskowski 
otrzymali od burmistrz Teresy Substyk podziękowania za ogromną odwagę, wysiłek i za-
angażowanie w ratowanie mieszkańców naszego miasta.

W skrócie

Koleżance Joannie Mazur szczere 
wyrazy współczucia z powodu śmierci

Siostry

przekazują

Pracownicy firmy SIMI

Pani Elżbiecie Nowakowskiej
wyrazy żalu i współczucia

z powodu śmierci

Teścia

składają

Zarząd oraz pracownicy
SOLMED Sp. z o. o.

Pani Halinie Żak-Jurkiewicz wyrazy 
głębokiego współczucia z powodu straty

MĘŻA 

składają

Zarząd i Pracownicy Solmed Sp. z o.o. 

W listach skierowanych do naszych 
strażaków burmistrz podkreśliła, że w prowa-
dzonych ostatnio akcjach druhowie wykazali 
się niespotykaną wprost dyspozycyjnością, 
wytrwałością i determinacją, co pozwoliło na 
uratowanie życia i mienia solecczan. 
W spotkaniu w ratuszu, wyróżnionym 
strażakom towarzyszył Łukasz Wiśniewski, 
naczelnik naszej OSP. Jednak w życiu 
strażaków, kiedy nie muszą jechać do pożaru 
czy wypadku, są również chwile wytchnie-
nia. W sobotę 20 maja dla małych solecczan, 
dzieci członków OSP, zorganizowali piknik. 
Miejscem akcji był plac przy remizie. 
Strażacy rozstawili ściankę wspinaczkową. 
Dzieciaki mogły ugasić pożar na minitorze 
przeszkód, wygrać słodkie nagrody w kole 

Tężnia  będzie  później
Przesunie się termin realizacji projektu 

zagospodarowania, znajdującego się przy 
muzeum, skweru gen. Antoniego Hedy-
Szarego. Urząd był zmuszony do wypowie-
dzenia umowy wykonawcy, który wygrał 
przetarg i miał rozpocząć budowę tężni. 
Przedsiębiorca nie dotrzymywał terminów 
zawartych w umowie i nie wszedł na plac 
budowy. Dlatego konieczne jest wystąpienie 
do urzędu marszałkowskiego,  czyli 
instytucji zarządzającej, o zgodę na 
wydłużenie terminu rozliczenia projektu. 
Jeśli taką zgodę gmina otrzyma, będzie 
można rozpisać kolejny przetarg na wybór 
nowego wykonawcy.

Wybory  ławników
Do 30 czerwca br. można zgłaszać 

kandydatów na ławników do Sądu Rejono-
wego w Bydgoszczy na kadencję od 2024 r. 
do 2027 r. Ławnikiem można być tylko 
w jednym sądzie. Kandydatów na ławników 
mogą zgłaszać radzie gminy: prezesi 
właściwych sądów; stowarzyszenia, inne 
organizacje społeczne i zawodowe za-
rejestrowane na podstawie przepisów prawa, 
z wyłączeniem partii politycznych; co 
najmniej pięćdziesięciu obywateli mających 
czynne prawo wyborcze, zamieszkujących 
stale na terenie gminy dokonującej wyboru. 
Kartę zgłoszenia można pobrać w urzędzie 
w Biurze Rady Miejskiej (pok. nr 8), 
w biurze podawczym (pok. nr 1) lub 
w formie edytowalnej ze strony internetowej 
Biuletynu Informacji Publicznej gminy 
w zakładce „Ławnicy - kadencja 2024 – 
2027”. Wybory ławników rada miejska 
przeprowadzi w terminie do końca paździe-
rnika 2023 r.

Strażacy wyróżnieni

fortuny, pozjeżdżać na dmuchańcu. Dla 
spragnionych były napoje, a dla zgłodniałych 
grochówka. Malowanie twarzy też się 
podobało.

Pani Alicji Żaguń z serca płynące wyrazy 
głębokiego współczucia po stracie

MAMY
przekazują

RADNI RADY MIEJSKIEJ
i BURMISTRZ SOLCA KUJAWSKIEGO

wraz z PRACOWNIKAMI URZĘDU 
MIEJSKIEGO

Radnej Alicji Żaguń najszczersze 
kondolencje i wyrazy współczucia

z powodu śmierci

MAMY 
składają

Dyrekcja i pracownicy Miejsko-
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej

i Warsztatu Terapii Zajęciowej
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Odpady poremontowe i budowlane 
powstają w naszych gospodarstwach 
domowych w wyniku prowadzenia 
niewielkich prac remontowych lub 
budowlanych (niewymagających pozwo-
lenia na budowę). Wytworzone odpady, np. 
gruz, odpady z betonu, ceramikę, płyty 
kartonowo-gipsowe, armaturę łazienkową, 
panele podłogowe należy gromadzić 
w workach typu big bag przy nieruchomoś-
ci, której dotyczy remont. 

Zapełniony worek należy dostarczyć 
do PSZOKu przy ul. Targowej 3, gdzie 
bezpłatnie można oddać do 1 m 3 odpadów 
budowlanych i poremontowych. Odpłatnie 
można zamówić z Zakładu Gospodarki 
Komunalnej usługę odbioru i transportu 
zapełnionego worka. 

Odpady wielkogabarytowe, np. meble, 
drzwi należy gromadzić przy wiacie 

jedynie w dzień odbioru tej frakcji 
zgodnie z harmonogramem wywozu. 
Ponadto, zawsze i w każdej ilości można 
oddawać odpady wielkogabarytowe do 
PSZOK-u bezpłatnie.

Nieprawidłowe jest wyrzucanie 
odpadów poremontowych pod wiaty 
śmietnikowe. Powstaje wówczas tzw. 
dzikie wysypisko, za którego usunięcie 
dodatkowo płacimy wszyscy.

W najbliższych tygodniach w naszej 
gminie będą prowadzone prace inwentary-
zacyjne w ramach projektu pn.: „Aktuali-

Inwentaryzacja
azbestu

wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Solec Kujawski na lata 2023 – 2026. 

ŘPodjęcie uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na udzielenie Miastu 
Bydgoszcz dotacji celowej na pokrycie 
kosztów korzystania przez mieszkańców 
Solca Kujawskiego z niektórych ulg, 
w środkach publicznego transportu 
zbiorowego w Bydgoszczy.

ŘPodjęcie uchwały w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej w formie 
dotacji celowej na rzecz Miasta Byd-
goszczy w 2023 roku.

ŘPodjęcie uchwały w sprawie 
wymagań, jakie powinien spełniać 
przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie 
zezwolenia w zakresie opróżniania 
zbiorników bezodpływowych lub 
osadników w instalacjach przydomowych 
oczyszczalni ścieków i transportu 
nieczystości ciekłych na terenie Gminy 
Solec Kujawski.

ŘPodjęcie uchwały w sprawie Statutu 
Ośrodka Sportu i Rekreacji w Solcu 
Kujawskim. 

ŘPodjęcie uchwały w sprawie 
delegowania Radnego Rady Miejskiej w 
Solcu Kujawskim do Rady Bibliotecznej 

działającej przy Bibliotece Publicznej 
w Solcu Kujawskim na kadencję 2023 – 
2026.

ŘPodjęc ie  uchwały  w sprawie 
delegowania Radnego Rady Miejskiej 
w Solcu Kujawskim do Rady Programowej 
działającej przy Soleckim Centrum 
Kultury w Solcu Kujawskim na kadencję 
2023 – 2026.

ŘPodjęcie uchwały w sprawie zmiany 
uchwały w sprawie określenia stawki za 1 
kilometr przebiegu pojazdu.

ŘPodjęc ie  uchwały  w sprawie 
powołania zespołu ds. zaopiniowania 
kandydatów na ławników.

ŘPodjęcie uchwały w sprawie zmiany 
uchwały w sprawie sposobu sprawienia 
pogrzebu przez Gminę Solec Kujawski.

ŘRaport z realizacji  Gminnego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciw-
działania Narkomanii dla Gminy Solec 
Kujawski na lata 2022-2025 za 2022 rok 
i efektów jego realizacji.

ŘOcena zasobów pomocy społecznej 
w Gminie Solec Kujawski za 2022 rok.

ŘWolne głosy i wnioski.

Sesja rozpocznie się o godz. 13.00. 
Relacja w następnym numerze.

Dokończenie ze str. 1

Porządek
obrad

LXIX SESJA RM

Na nadzwyczajnej sesji rady miej-
skiej, która odbyła się 16 maja radni 
zmienili budżet gminy na 2023 r. Powod-
em zmiany, jak wyjaśniła skarbnik Alina 
Kowalska, było otrzymanie darowizny 
w wysokości 200 tys. zł z przeznaczeniem 
na wypłatę zasiłków celowych, okreso-

wych, pomoc w naturze oraz 10 tys. zł na 
ośrodek pomocy społecznej i 20 tys. dla 
Szkoły Podstawowej nr 1. Wojewoda 
przekazał też środki (4 tys. zł) na zadania 
realizowane w związku z konfliktem 
zbrojnym na Ukrainie. Ogółem po stronie 
dochodów i wydatków budżet zmniejszy 
się o 235 tys. zł. Po zmianach dochody 
wynoszą 124,7 mln zł, a wydatki 123,5 mln 
zł. Rada skorygowała też Wieloletnią 
Prognozę Finansową, wprowadzając dane 
wynikające z nowelizacji tegorocznego 
budżetu.

zacja inwentaryzacji wyrobów zawierają-
cych azbest na terenie Gminy Solec 
Kujawski, dotycząca osób fizycznych 
i prawnych”. 

Wykonane zostaną: 
Řpełna inwentaryzacja z natury 

wyrobów zawierających azbest, która 
umożliwi określenie łącznej ilości 
występujących w gminie wyrobów 
zawierających azbest, z uwzględnieniem 
stopnia pilności

Řwarstwa obrysów obiektów z przypi-
sanymi do nich numerami - działki 
ewidencyjnej i obrębu ewidencyjnego

- Aby projekt spełniał oczekiwania, 
zrealizowany musi być na podstawie 
szczegółowej inwentaryzacji z natury 
wszystkich miejsc, w których na terenie 
gminy występuje azbest. Prosimy więc 
mieszkańców o udostępnienie informacji 
na temat wyrobów zawierających azbest, 
zdemontowanych i zgromadzonych na 
posesjach, osobom wykonującym inwen-
taryzację. Za pomoc i zrozumienie 
dziękujemy – mówi Iwona Skrzypińska, 
kierownik Referatu Ochrony Środowiska 
i Rolnictwa. 

Inwentaryzację będą prowadzili 
pracownicy firmy AnECO Adam Nowicki, 
wyłonionej do wykonania tego zadania. 
W razie potrzeby prosimy kontaktować się 
z  przedstawicielem firmy pod nr.            
tel. 733 636 414.

Nadzwyczajna
sesja

Sesję można śledzić na żywo – 
www.soleckujawski.pl zakładka e-sesja. 
Tam również znajdują się materiały 
archiwalne.
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Chłopak z różą, nietoperze w szkolnej 
toalecie i wiele innych pouczających 
przykładów na to, jak się zachować i czego 
nie robić, aby nie złamać prawa, poruszyła 
podczas swojego spotkania z uczniami 
szkół podstawowych sędzia Anna Maria 
Wesołowska. Pani sędzia, będąca już 
w stanie spoczynku, znana z telewizyjnego 
programu, przyjechała do naszego miasta 
na zaproszenie Gminnej Komisji Rozwią-
zywania Problemów Alkoholowych. 
Tematem przewodnim serii spotkań 
z uczniami i dorosłymi mieszkańcami 
Solca Kujawskiego było „Jak chronić 
dzieci przed potencjalnymi zagrożeniami 

i konfliktem z prawem”. Nawet najmłodsi, 
uczniowie klas I – IV, z zainteresowaniem 
wsłuchiwali się w kierowane do nich 
słowa. Chętnie też odpowiadali na pytania 
i włączali się do dyskusji. Młodzi solec-
czanie usłyszeli między innymi o tym, jakie 

postępowanie może być uznane za 
demoralizujące, jakie kary grożą za 
przestępstwa i wykroczenia, popełniane 
przez nieletnich. Podczas wykładów była 
również mowa o uzależnieniach, nie tylko 
od używek, ale i od telefonu, czy internetu.

Jak chronić dzieci
przed zagrożeniami

W piątek 12 maja 2023 r., na placu Jana 
Pawła II, w ramach Tygodnia Bibliotek 
odbyło się spotkanie, w którym uczestniczy-
ły wszystkie soleckie przedszkola. Wyda-
rzenie zorganizowane pod hasłem „Z książ-

ką przez świat” przygotowała formacja 
ARBIQ stworzona przez księgarnię Arisa, 
Bibliotekę Publiczną oraz Centrum 
Wspierania w Nauce QMAM. Dzieci 
obejrzały przedstawienie na podstawie 
książki Helen Stephens „Jak schować lwa 
przed babcią”. Każdy uczestnik na pamiątkę 
spotkania zabrał ze sobą własnoręcznie 
wykonanego lwa z papieru oraz balonowe 
zwierzątko. W imprezie wzięło udział 250 
dzieci z przedszkoli, i nie tylko.

Książka „Magiczne drzewo. Czerwone 
krzesło” była tematem ostatniego konkursu 
czytelniczego zorganizowanego 15 maja br. 
przez Bibliotekę Publiczną. Tym, na co 
należy zwrócić szczególną uwagę są 
wysoka frekwencja oraz ogromna wiedza 
wszystkich uczestników konkursu. 
Rywalizacja była bardzo zacięta. Laurea-
tami konkursu zostali: Wojciech Fałek, 

W Tygodniu
Bibliotek

WYSTAWA NA  STULECIE
W Muzeum Solca im. Księcia Przemy-

sła 10 maja br. otwarto nową wystawę 
czasową pt. „100 lat Zgromadzenia Sióstr 
Służebniczek BDNP w Solcu Kujawskim”.

Ekspozycja przypomina o najważnie-
jszych wydarzeniach związanych z obec-
nością Sióstr Służebniczek w naszym 
mieście i ich służbie na rzecz mieszkań-
ców. Warto wiedzieć, że początkowo, 
w okresie międzywojennym, Siostry 
nie tylko opiekowały się w Ochronce 
soleckimi dziećmi, ale także jako 
wykwal i f ikowane pie lęgniarki , 
zajmowały się tutejszymi chorymi. 
Przez te sto lat w Solcu służyło prawie 
100 Sióstr Służebniczek, a przez mury 
Ochronki (mimo prawie 50 lat wymu-
szonej przerwy) przewinęło się ponad 
1000 soleckich dzieci.

Za pomoc w przygotowaniu 
wystawy muzeum dziękuje soleckim 
Siostrom Służebniczkom, z siostrą 
przełożoną Barbarą Czają na czele, 

a także Jadwidze Bretes. Wystawę będzie 
można oglądać do początku lipca 2023 r.

SOLECKA  NOC  MUZEÓW
Kolejna edycja Soleckiej  Nocy 

Muzeów, współorganizowana przez: 
Muzeum OSP Solec Kujawski, Muzeum 
Ziemi przy Juraparku, Mini-Muzeum PRL-
u przy Galerii Inga, Soleckie Centrum 
Kultury i Muzeum Solca, która odbyła się 
13 maja, za nami. 

Pogoda znowu dopisała i kilkuset 
mieszkańców naszego miasta oraz gości 
spoza Solca odwiedziło poszczególne 
instytucje, w których można było obejrzeć 
wystawy, wysłuchać prezentacji, a także 
wziąć udział w darmowym seansie 
filmowym czy wysłuchać koncertu 

p i a n i s t y c z n e g o , 
podczas którego Rafał 
Tworek zaprezentował 
s w o j e  a r a n ż a c j e 
„Szlagierów Między-
wojnia”.

Wśród tych którzy 
odwiedzili  przynaj-
mniej trzy instytucje 
i udokumentowali to 
zebranymi pieczątkami, 
n i e b a w e m  z o s t a n ą 
rozlosowane upominki. 
Już teraz zapraszamy na 
przyszłoroczną Solecką 
Noc Muzeów.

Wieści
z muzeum
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Dominika Andrzejewska, Jan Piskorski. 
Wszystkim uczestnikom serdecznie 
gratulujemy.

- Jak duże jest „gospodarstwo”, którym 
Pani zarządza?

- Zacznę od pracowników, którzy stanowią 
ogromny potencjał instytucji, którą reprezentu-
ję. Jest to sześcioro bardzo kreatywnych 
bibliotekarzy, których cenię za pomysłowość 
i zaangażowanie. W całej bibliotece, łącznie 
z filią dla dzieci mamy ponad 48 tys. książek. 
Warto tu wspomnieć, że od wielu lat księgo-
zbiór dla dzieci jest wyodrębniony. Zdecydowa-
nie liczniejszym księgozbiorem dysponuje 
biblioteka dla dorosłych, która cieszy się 
większym zainteresowaniem. Dodam, że jeśli 
rodzice nie nauczą dzieci korzystania z biblio-
teki, to one same do nas nie przyjdą. Stąd też 
nasza nieustanna współpraca z przedszkolami 
oraz duża oferta zajęć dla najmłodszych. 
Aktualnie mamy zarejestrowanych ok.1500 
czytelników (liczba ta znacznie się zmniejszyła 
od pandemii). Drugie tyle to nasi: klubowicze, 

studenci UTW/słuchacze, odbiorcy zajęć 
i imprez oraz użytkownicy tego miejsca. 

- Biblioteka kojarzy się przede wszyst-
kim z książkami wydanymi na papierze. Co 
jeszcze znajduje się w waszych zasobach?

- Do bibliotek wchodzi oczywiście 
nowoczesność. Nieodzownym elementem 
zbiorów bibliotecznych są również książki 
elektroniczne. Nasza biblioteka dysponuje 
dostępem do dwóch zasobów: Libry i Legimi. 
Jeden jest w większości skierowany do 
uczniów i studentów, czyli osób kształcących 
się. W drugim znajduje się ogromny zasób 
literatury pięknej. Jest coraz więcej odbiorców 
zainteresowanych książką elektroniczną. Po 
pandemii, wielu czytelników przyzwyczaiło 
się do książek elektronicznych, do ich 
szerokiej dostępności i wygody czytania na 
różnych nośnikach. Mamy cały zasób 
audiobooków czyli książek mówionych/ 
czytanych.

- Nie rozleniwia to czytelników?
- To zależy, o którym czytelniku mówimy? 

Jeśli mówi Pan o rozleniwieniu poprzez 
odsłuch audiobooków, taką grupą, której to 
może dotyczyć są młodzi czytelnicy. Widzę tu 
dwa zagrożenia dla młodzieży: odzwyczajenie 
się od samodzielnego czytania czyli to 
wspomniane „rozleniwienie” oraz trudność w 
skupieniu uwagi tylko na tekście mówio-
nym/czytanym. Jednak dla osób starszych i 
mających problem ze wzrokiem oraz osób 
„zapracowanych”, którzy nie mają zbyt dużo 
czasu na czytanie, audiobooki są bardzo 
przydatne.  Natomiast „rozleniwienie” 
czytelnika książek elektronicznych polega na 
tym, że zgłasza się do biblioteki tylko raz 
w miesiącu po jeden kod, który daje mu dostęp 
do około 120 tys. książek. Czyli nie musi 
każdorazowo przychodzić i wymieniać po 5 
książek. Myślę, że mamy teraz do czynienia 
z pewnym rodzajem równowagi. Dla każdego 
czytelnika, taki rodzaj książki, jakiego 
poszukuje. Bibliotekarz zawsze pomoże 
w poszukiwaniach wybranego tytułu, doradzi 
i zachęci do czytania.

- No właśnie stąd moje kolejne pytanie. 
Organizujecie różne akcje plenerowe, 
działają kluby czytelników. W jaki sposób 
jeszcze zachęcacie do czytania?

- Na przestrzeni mojej pracy zawodowej ta 
oferta bardzo się zmieniła. Dzisiaj nie 
pracujemy tylko z czytelnikami, ale także 
z członkami klubów, uczestnikami naszych 
imprez i wydarzeń. Oferta biblioteczna jest 
zawsze „okołoczytelnicza” czyli związana 
z książką. Zachęcamy do czytania na zajęciach 
dla najmłodszych, przedszkolaków, na 
przeprowadzanych lekcjach bibliotecznych, na 
spotkaniach klubowych i autorskich. W naszej 
bibliotece są trzy dyskusyjne kluby książki – 
dla seniora, klub Zabookowani dla pozostałych 
dorosłych i klub młodzieżowy. Ze względu na 
przedział wiekowy uczestników, odpowiednio 
dobierana jest literatura. Kluby te działają pod 
patronatem Instytutu Książki, według którego 
zasad klub może liczyć maksymalnie12 osób. 
Przy takiej liczbie uczestników dyskusja 
o książce przebiega sprawniej. Mamy też dwa 
kluby filmowe. Zwrócę jeszcze uwagę na 
prężnie działający i rozrastający się z roku na 
rok Uniwersytet Trzeciego Wieku. Od 
jedenastu lat zainteresowanie mieszkańców 
uczestnictwem utrzymuje się na wysokim 
poziomie. Aktualnie Uniwersytet zrzesza 150 
słuchaczy. Dużym zainteresowaniem cieszy 
się również działający od 2011 roku Klub 
Rodzinny. Na początku był to Klub Mam. 
Odkąd jednak w zajęciach uczestniczą 
ojcowie, babcie, nazwę należało zmienić. Raz 
w tygodniu, w środę od godz.16.30. prowa-

dzimy zajęcia dla dzieci. Tematyka jest różna, 
ale zawsze z książką w tle. Innym rodzajem 
„zachęcania” mieszkańców do czytania jest 
udział naszej biblioteki w ogólnopolskich 
akcjach takich jak: „Cała Polska czyta 
dzieciom”, „Mała książka, wielki człowiek”, 
Odjazdowy Bibliotekarz czy Narodowe 
Czytanie. Corocznie organizujemy również 
wydarzenia czytelnicze i kulturalne w Tygodniu 
Bibliotek i Nocy Bibliotek.

- Jakim budżetem rocznym dysponuje 
biblioteka? Mam na myśli środki zapewniane 
przez gminę.

- Teraz kwota ta wynosi około 700 tys. zł. 
Obejmuje całą działalność biblioteki: począw-
szy od kosztów utrzymania placówki, zatrud-
nienia, zakupu księgozbiorów i innych 
materiałów, drobnych remontów, po organi-
zację imprez i wydarzeń czytelniczych. Istotne 
jest, że za żadne zajęcia i organizowane 
wydarzenia uczestnicy nie płacą. Obok środków 
z budżetu gminy, każdego roku pozyskujemy 
dodatkowe fundusze na naszą działalność, nie 
tylko czytelniczą, również edukacyjną 
i kulturalną, biorąc udział w różnych projektach 
zewnętrznych. Sumy te są wprawdzie znacznie 
skromniejsze od środków gwarantowanych 
przez samorząd, jednak liczy się każda 
złotówka. Możemy je przeznaczyć na wyda-
rzenia wcześniej niezaplanowane w rocznym 
budżecie. Staramy się także przy ich organizacji 
współpracować ze wszystkimi instytucjami 
w mieście, wykorzystując potencjał gminy.

- Jak już mówimy o pieniądzach, nie 
możemy pominąć wydatków inwestycyj-
nych. Są plany rozbudowy pomieszczeń 
biblioteki.

- Tak, bardzo liczymy na to, że biblioteka się 
powiększy o pomieszczenia na piętrze - nad filią 
dziecięcą. Miejsce to jest nam potrzebne 
zarówno na działalność Uniwersytetu Trzeciego 
Wieku jak i organizację różnych wydarzeń 
czytelniczych. Stale rośnie oferta filii dla dzieci, 
gdzie też jest bardzo ciasno. Rozrasta się 
również Salonik Ireny Santor, ponieważ pani 
Irena odwiedzając nas, za każdym razem 
przywozi jakieś pamiątki - co nas bardzo cieszy. 
Warto tu również zaznaczyć, iż pamiątki te są 
wyjątkowe, jak choćby dwa bursztynowe 
słowiki, które niedawno bo 15 maja br. zostały 
wypożyczane do Muzeum Zamkowego 
w Malborku. Prezentowane są one wśród 
innych eksponatów na wystawie czasowej pt. 
„Ubrać bursztynową bryłę – Bogdan Mirow-
ski”. Podsumowując, przy tak dużej i różno-
rodnej działalności brakuje nam na nią miejsca, 
więc czekamy z zapartym tchem kiedy ta 
przestrzeń się powiększy. Mamy również 
pomysł na pozyskanie dofinansowania na ten 
cel z programu ministerialnego pod nazwą 
„Infrastruktura Bibliotek”. 

- A jak na przestrzeni ostatnich lat 
zmienia się czytelnik?

- Czytelnik jest teraz bardziej wymagający. 
Ma na to wpływ szeroki rynek wydawniczy 
i ogromna liczba nowych pozycji czytelniczych. 
Oczywiście na bieżąco je kupujemy. Tworzymy 
listę rankingową książek, którymi są zaintere-
sowani czytelnicy. Każdy nasz czytelnik może 
złożyć propozycję zakupu. Jeśli takich głosów 
jest więcej, staramy się zakup zrealizować. Nie 
kupujemy książek, aby ładnie prezentowały się 
na półce, ale po to, by były wypożyczane 
i czytane. Jeśli jeszcze kilka lat temu był boom 
na literaturę anglojęzyczną, tak teraz zauwa-
żamy duże zainteresowanie literaturą polską. 
Doceniamy kunszt pisania naszych rodzimych 
autorów.

- Bardzo dziękuję za rozmowę.

Zbigniew Stefański

Z książką w tle

R O Z M O W A  Z  I W O N Ą          
L I C H O C K Ą ,  D Y R E K T O R E M 
BIBLIOTEKI  PUBLICZNEJ
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Soleckie Centrum Kultury

Kulturalny przekładaniec
DNI  SOLCA
Już 9 czerwca przy ul. Generała Grota 

Roweckiego pojawią się foodtracki. Zaś 10 
czerwca od 15.00 do 23.00 będzie się działo 
na parkingu przed OSiR. Wystąpi zespół 
„Czereśnie”, Bajorek i Roan, a gwiazdą 
wieczoru będzie Monika Lewczuk. Będą 
również prezentacje SCK, święto kolorów 
i zabawa z DJ-em. Przed SCK, zwłaszcza na 
młodszych uczestników Dni Solca, będzie 
czekało mnóstwo atrakcji m.in. dmuchańce, 
turnieje, malowanie buzi i nie tylko. 
Zapraszamy! W czasie trwania imprez będą 
zamknięte ulice: ul. gen. Stefana Roweck-
iego "Grota" - od 9 czerwca od godz.10.00 
do 10 czerwca do godz. 23.00 i część ul. 
Dworcowej - 10 czerwca. Prosimy też 
o nieparkowanie aut na parkingu przy OSiR.

JUBILEUSZ ZESPOŁU INWENCJA
W Soleckim Centrum Kultury 18 maja 

miała miejsce niecodzienna uroczystość. 
Niecodzienna, ponieważ Zespół Wokalny 
„Inwencja”, działający przy SCK obcho-dził 
swój Srebrny Jubileusz – 25-lecie! Z tej 
okazji przygotowana została Gala Jubileu-
szowa, na której wraz z „Inwencją” 
zaśpiewali również: „New Voices”, Studio 
Piosenki SCK, Ania Rudna, Emilia 
Gdaniec, Katarzyna Stamm i oczywiście 
Tomasz Rudny, wieloletni instruktor 
zespołu, dyrektor SCK. Było mnóstwo 
odkopanych z czeluści archiwów filmo-
wych wspomnień m.in. Reginy Osińskiej – 
dyrektorki SCK w latach 1993-2022 oraz 
mnóstwo starych fotografii. Były również 
niecodzienne życzenia, płynące z całej 
artystycznej Polski od: Eleni, Czesława 
Majewskiego z Januszem Tylmanem, 
Zespołu Roan, Jacka Wójcickiego, Anny 
Marii Wesołowskiej i chyba najbliższe 
naszym Jubilatkom i sercom soleckiej 
publiczności – Ireny Santor. Dla Zespołu 

„Inwencja” raz jeszcze serdecznie gratula-
cje. (Fot. Bartosz Pelikant)

KONCERT MARCINA WYROSTKA
Za nami koncert Marcina Wyrostka. 

Artysta z zespołem odwiedził Solec 
Kujawski 17 maja na zaproszenie dyrektora 
Szkoły Muzycznej Wiesława Nowaka. 
Marcin Wyrostek jest jednym z najbardziej 
rozpoznawalnych zwycięzców programu 
„Mam talent”. Zachwycił wówczas grą na 
akordeonie i nie inaczej było na scenie SCK. 
Artysta ma bowiem doskonały kontakt 
z publicznością, fantastyczny zespół 
i niesamowitą charyzmę! (Fot. Bartosz 
Pelikant)

WARSZTATY RODZINNE
Wspólna zabawa na Rodzinnych 

Warsztatach w stylu morskim odbyła się 
z okazji Europejskiego Dnia Morza. Były 
fale morskie, wybieranie imion morskich, 
pasowanie na pogromców fal, zdobienie 
ośmiornic, kałamarnic, bitwy morskie 
balonowymi szablami, pirackie tatuaże, no 
i bańki. Nie zabrakło też ulubionej pirackiej 
melodii Baby shark! Koniecznie zajrzyjcie 
do centrum kultury na kolejne zajęcia - już 3 
czerwca o godz. 10.00 w szklanej kuli. 
Opłata 10 zł. od dziecka, opiekun/rodzic 
bezpłatnie.

KINO KULTURA ZAPRASZA
26 maja
KINO DLA CAŁEJ RODZINY:
17.00 – „Ryś. Król puszczy”
KINO EMOCJI:
19.00 – „Czarodziejski flet”
SPEKTAKL „ZEMSTA”
Przedstawienie „Zemsta” Aleksandra 

Fredry w wykonaniu aktorów Teatru 
Impresaryjnego im. Włodzimierza Gniaz-
dowskiego we Włocławku mieliśmy okazję 
obejrzeć 16 maja. Ten ponadczasowy 
spektakl dostarczył wielu emocji, śmiechu 
i oczywiście dobrej zabawy. Zaś aktorzy dali 
popis kunsztu gry aktorskiej. Sztuka okazała 
się bowiem doskonałym źródłem wiedzy na 
temat dawnej obyczajowości, języka, 
kultury i ubiorów. Ponadto Fredro uczy, jak 
patrzeć na świat z optymizmem i uśmie-
chem. (Fot. Bartosz Pelikant)

WERNISAŻ
W GALERI HOMO FABER
W poniedziałek 29 maja o godz. 18.00 

wernisaż w Galerii Homo Faber. Zapro-
szenie przyjął fotografik Andrzej Zembik, 
a tytuł wystawy to  „Portowe obrazki”.

Andrzej Zembik – niedawno urodzony 
– rocznik '60 – i jeszcze żyjący, magister, 
częstochowianin. Fotografuje od dawna, 
w latach 1976–1990 był członkiem Towar-
zystwa Fotograficznego w Częstochowie. 
Obecnie jest członkiem Okręgu Święto-
krzyskiego Związku Polskich Artystów 
Fotografików oraz Stowarzy-szenia 
Marynistów Polskich. Bierze udział 
w wystawach fotograficznych i inter-
dyscyplinarnych, ogólnopolskich  i mię-
dzynarodowych.

W fotografiach zwraca uwagę na te 
fragmenty świata, które niezauważone, 
trwają obok nas. Obserwuje świat bez 
kulturowych znaczeń, którymi go ob-
darzamy. Szuka rzeczywistości, która jest 
poza słowem. Fotografią zapisuje ślady 
zdarzeń, często ulotnych, jak gra światła na 
szkle, ale też trwania, jak kamienie, czy 
przemian istnienia w porządku czasu…

WYSTAWA W GALERII „PRZED”
W tym roku przypada 230. rocznica 

urodzin Aleksandra Fredry, najwybitniej-
szego polskiego komediopisarza, a także 
pamiętnikarza, poety oraz żołnierza 
kampanii napoleońskich. Sejm Rzeczy-
pospolitej Polskiej ustanowił rok 2023 
Rokiem Aleksandra Fredry. Z tej właśnie 
okazji w Galerii „PRZED” SCK prezentuje 
wystawę pt. „Panny i mężatki Okiem 
hrabiego”.



Wydawca dwutygodnika: 

Urząd Miejski, ul. 23 Stycznia 7, 

86-050 Solec Kujawski.

Tel. 52 - 387 - 01 - 32

e-mail: rzecznik@soleckujawski.pl

Redaguje Zbigniew Stefański.

Druk:                     Józef Śmigaj,

Solec Kujawski.

7

Nieodłącznym elementem Biegów 
Ulicznych im. Antoniego Nawrockiego 
jest chwilowe zamykanie niektórych ulic 
w naszym mieście. Nie inaczej będzie 
także podczas ósmej edycji imprezy, 
która odbędzie się w niedzielę 11 czerwca 
br. Zamknięte wtedy będą:

- od godziny 9.30 do 13.30 – podczas 
wszystkich biegów dziecięcych (na 250 
m, 600 m, 800 m i 1 600 m) – ulice: gen. S. 
Roweckiego „Grota”, Dworcowa oraz 29 
Listopada

- od godziny 11.00 do 13.30 – podczas 
Biegów Głównych na 5 000 m i 10 000 m – 
dodatkowo także ulice: 23 Stycznia, 
Żwirki i Wigury, Słowackiego oraz 
Piastów.

Jedną z ważnych form wsparcia uczestni-
ków Środowiskowego Domu Samopomocy jest 
aktywność ruchowa. Do nich zaliczają się od 
niedawna zajęcia zumby. W kwietniu, po raz 
kolejny, podopieczni ŚDS mieli okazję 
uczestniczyć w zajęciach prowadzonych przez 
licencjonowaną instruktorkę Natalię Glinieck-
ą-Kucybałę, która odwiedziła ŚDS wraz 
z przedstawicielkami soleckiego Stowarzysze-
nia Miłośników Tańca. W zajęciach wzięło 
udział dziewięcioro uczestników wraz z kadrą. 
Spotkanie było okazją do dobrej zabawy, 
czerpania przyjemności z ruchu, a przede 
wszystkim usprawniania motoryki - małej 
i dużej. Nie zabrakło również wspólnych zdjęć. 
W ŚDS mają nadzieję na kolejne spotkanie, 
które sprawi, że w organizmach ćwiczących 
wzrośnie poziom endorfin – hormonów 
szczęścia.

Ruch
to zdrowie

W sobotę 13 maja w hali OSiR odbyły się 
Mistrzostwa Polski w Kata Polskiej Federacji 
Kyokushin Karate oraz Otwarty Puchar Polski 
KENBUKAI. W turnieju wzięło udział 95. 
zawodników z 19. klubów. Uczestników 
mistrzostw powitała burmistrz Teresa Substyk, 
a imprezę otworzył shihan Bogusław Jeremicz 
(6 dan). 

Soleccy karatecy powtórzyli wynik sprzed 
roku i ponownie w klasyfikacji drużynowej 
w kata zostali mistrzami Polski. Indywidualnie 
miejsca w kata wywalczyli: I miejsce - Artur 
Kraczkowski i Michał Banicki; II miejsce - 
Mateusz Przykłota; III miejsce - Mateusz 
Dąbkowski i Laura Żerebiec, IV miejsce - 
Jakub Kuich, Maksymilian Pełczynski, 
Marta Bambrowicz i Tomasz Śliwiński; VI 
miejsce w kategorii open zajęła Inez Przyby-

szewska. W konkurencji kumite swoją 
kategorię wygrał Michał Banicki i tym samym 
zdobył kwalifikacje na Mistrzostwa Europy. 
Na drugim miejscu podium wśród seniorów 
stanął Maciej Kordus. W zawodach brali też 
udział: Wojciech Kordus, Patrycja Kujaw-
ińska, Nina Paliwoda i Przemek Korecki. 

Głównym organizatorem zawodów był 
solecki Klub Karate Kyokushin kierowany 
przez sensei Tomasza Marcysiaka (4dan). 
Współorganizator i patronat - Polska Federacja 
Kyokushin Karate. Sponsorami zawodów były 
firmy: KLIMAT SOLEC, AUTOS, WKB 
PROJECT, SIMI, VETDIAGNOSTICA, 
DROBEX AGRO oraz  PALFINGER. 
Mistrzostwa wsparli także urząd miejski 
i OSiR. 

Soleccy karatecy
mistrzami Polski

Po fantastycznym sezonie, jaki zanot-
ował UKS Top Solec Kujawski wygrywając 
rozgrywki II ligi kujawsko-pomorsko / 
pomorskiej (21 wygranych i 1 remis) czeka 
go teraz dwumecz barażowy z mistrzem II 
ligi grupy wielkopolsko / zachodniopomor-
skiej - Griffin's Spin Szczecin, którego 
stawką jest awans do 1 ligi tenisa stołowego! 
(w Polsce jest osiem grup II ligi, a ich 
zwycięzcy grają później baraże o cztery 
miejsca nagradzane awansem do I ligi.

Pierwszy mecz rozegrany zostanie 27 
maja w Szczecinie. Rewanż - dzień później 
w Solcu Kujawskim - 28 maja o godzinie 
12.00 w sali soleckiej SP nr 1 przy ul. 
Tartacznej 25. Nie może was na nim 
zabraknąć! Wesprzyjmy naszych zawodni-
ków w walce o historyczny awans.

A jak kończą sezon drużyny występujące 
w V i VI ligach oraz lidze młodzieżowej? 
6 maja zawodnicy rozegrali ostatnie mecze. 
Piątoligowcy, zanotowali drugi z rzędu 
bardzo dobry sezon z imponującym 

bilansem 17 zwycięstw i 1 remisem, pewnie 
zdobywając awans do IV ligi. Z kolei dla UKS 
Top III występującemu w rozgrywkach VI ligi 
sezon niestety nie był udany. W 20. meczach 
zdobyli 9 punktów, co wystarczyło do 
uplasowania się na 10 miejscu w tabeli. 
Młodzieżowcy wprawdzie swój ostatni mecz 
przegrali z liderem LUKS Chełmno, ale 
ostatecznie wywalczyli tytuł wicemist-
rzowski. Rozgrywki można więc zaliczyć do 
niezwykle udanych. W 18. meczach solec-
czanie wygrali 16 razy, a dwie porażki 
odnieśli z tenisistami z Chełmna. Druga 
lokata w tabeli jest najwyższą w historii 
klubu.

UKS Top

Walczą o awans
do I ligi

Ostatnie dwa mecze rozegrane przez 
trzecioligową drużynę KS Unia Drobex 
zakończyły się remisami. W obu meczach 
było 1:1. W pierwszym, rozegranym 13 
maja na naszym stadionie podejmowa-
liśmy Pogoń Nowe Skalmierzyce – bramkę 

dla Solca zdobył Maciej Słupecki, 
w drugim, rozegranym na wyjeździe 20 
maja z Unią Swarzędz, na listę strzelców 
wpisał się Hubert Chołuj. Następne 
mecze Unia Drobex, plasująca się na 14 
miejscu, rozegra na wyjeździe w Staro-
gardzie Gdańskim (28 maja) i u siebie 
z Pogonią II Szczecin (3 czerwca, godz. 
14.00). W meczach A klasy nasi piłkarze 
zanotowali dwie porażki, obie w stosunku 
0:4. 13 maja przegrali z Tucholanką 
Tuchola, a 21 maja z Zawiszą Bydgoszcz. 
Unia II zajmuje obecnie 5 miejsce 
w tabeli. Przed nią następne mecze – 28 
maja wyjazdowy z Falą Świekatowo i 4 
czerwca (w Solcu, godz. 12.00) z Victorią 
Koronowo.

KS Unia

Ostatnie
wyniki

q

Sport i rekreacja



Po awarii
prom kursuje
W sobotę 13 maja doszło do awarii 

promu. Została podjęta decyzja o ewakua-
cji pasażerów. W akcji wzięli udział 
strażacy z Ochotniczej Straży Pożarnej 
Solec Kujawski i ratownicy soleckiej 
drużyny Wodnego Ochotniczego Pogoto-
wia Ratunkowego. Nad bezpieczeństwem 
czuwali też policjanci z naszego komisar-
iatu oraz patrol bydgoskiej policji wodnej. 
Na miejscu akcją dowodziła Państwowa 
Straż Pożarna w Bydgoszczy. W czasie 
trwania akcji przedstawiciele gminy byli 
cały czas na miejscu pomagając pasażerom 
i współpracując ze służbami. Byli też 
w kontakcie z przedstawicielami urzędu 
marszałkowskiego, zarządzającego 
projektem. 15 maja kursy zostały wzno-
wione. W oświadczeniu przekazanym 
ZDW przez producenta promu czytamy, że 
prom jest jednostką nowo wybudowaną, 
która jest obecnie w czteromiesięcznym 
rozruchu eksploatacyjnym. „Z dotych-
czasowych ustaleń wynika, iż sobotnie 
zdarzenie (red. awaria z 13 maja) wynikało 
z błędu ludzkiego. W momencie chwilo-
wego wyłączenia silnika głównego załoga 
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prezesa M. Małeckiego była obecna cała 
Rada Nadzorcza Grupy Kapitałowej Solbet 
(12 osób). Wzięli w nim udział również 
przedstawiciele soleckiego samorządu 
z burmistrz Teresą Substyk i przewodni-
czącym rady miejskiej Bartłomiejem 
Czakim.

Dokończenie ze str. 1

W SCK stanęła
ławeczka...

powinna podjąć decyzję o uruchomieniu 
zasilacza awaryjnego (…) Pragniemy 
przeprosić za ten incydent. (…) Spółka 
podjęła decyzję o natychmiastowym, 
dodatkowym przeszkoleniu załogi 
z obsługi wszelkich urządzeń na jednostce. 
ZDW informuje, że po analizie wykorzys-
tania promu w pierwszych dwóch tygod-
niach pływania, przygotowano nowy, 
szczegółowy harmonogram kursowania 
jednostki (tabelka). ZDW na swojej stronie 
internetowej, w serwisie dla kierowców, 

udostępnia na bieżąco informacje o kur-
s o w a n i u  p r o m u  w  z a k ł a d c e 
KURSOWANIE PROMU. 



W dniach 17-18 maja w Solcu Kujaw-
skim odbył się V Międzynarodowy 
Konkurs Akordeonowy dla uczniów szkół 
muzycznych I i II stopnia oraz studentów I 
roku Akademii Muzycznych, zorganizo-
wany przez Stowarzyszenie ,,Edukacja 
Muzyczna Drogą Sukcesu” oraz współ-
organizowany przez Szkołę Muzyczną I st. 
im. Fryderyka Chopina. Do konkursu 
zgłoszono 74. solistów, 5 zespołów z 31. 
szkół muzycznych z Polski oraz ze 
Słowacji. Grand Prix otrzymał Mateusz 
Kałamarz z Zespołu Państwowych Szkół 
Muzycznych im.  A.  Malawskiego 
w Przemyślu.

Organizatorzy serdecznie dziękują za 
wsparcie konkursu, za życzliwość, 
ofiarność i otwarte serce na rzecz dzieci 
uzdolnione muzycznie - burmistrz Teresie 
Substyk za objęcie konkursu honorowym 
patronatem, urzędowi miejskiemu jako 

partnerowi konkursu i sponsorom: Drobex 
Sp. z o.o., Roszak Chłodnictwo i Klimat-
yzacja, Palfinger Polska, Hydrapres S.A., P. 
W. Autos Sp. z o.o., Jurapark Solec, 
Scandalli, Pigini.

Wcześniej, bo pod koniec kwietnia, do 
Solca Kujawskiego przyjechało 44. 
młodych muzyków reprezentujących 22. 
szkoły muzyczne biorących udział w VI 
Kujawsko-Pomorskim Konkursie Fleto-
wym. Jury przyznało GRAND PRIX 
Maksymilianowi Januszkiewiczowi ze 
Szkoły Muzycznej I st. im. Grażyny 
Bacewicz we Wrocławiu,  któremu 
przypadła też nagroda specjalna dla 
najlepszej osobowości scenicznej. Nagrodę 
dla wyróżniającego się uczestnika z Solca 
Kujawskiego otrzymała Agnieszka 
Ryduchowska, uczennica naszej szkoły 
muzycznej.

Nagrody rzeczowe zapewniła Fundacja 
Tomasza Gałka „Perspektywy”, a JuraPark 
przekazał bezpłatne wejściówki. Pozostali 
darczyńcy i sponsorzy to: Urząd Miejski 
w Solcu Kujawskim, Stowarzyszenie 
Rozwoju Solca Kujawskiego, Filharmonia 
Pomorska w Bydgoszczy, Horus Innowa-
cyjne Materiały Przemysłowe w Solcu 
Kujawskim, Vetdiagnostica Weterynaryjne 
Laboratorium Diagnostyczne Solec 
Kujawski i Muzykalia Andrzej Munz 
Bydgoszcz.

W kończącym się  powoli  roku 
szkolnym Szkoła Podstawowa nr 4 może 
poszczycić się spektakularnymi osiągnięc-
iami swoich ósmoklasistów.

Troje uczniów sięgnęło po laury 
w kuratoryjnych konkursach przedmioto-
wych na szczeblu wojewódzkim i konkur-
sach pod patronatem Kuratora Oświaty. Są 
to (na zdjęciu w pierwszym rzędzie od 
lewej): Zofia Białecka - laureatka 
Wojewódzkiego Konkursu Przedmiotowe-
go z Języka Polskiego (nauczycielka 
przedmiotu Ewa Michalak), Patrycja 
Budzeń - finalistka Wojewódzkiego 
Konkursu z Biologii oraz laureatka 
konkursu pod patronatem Kuratora 

Oświaty pn.” Medycyna na szóstkę” 
(nauczycielka przedmiotu Małgorzata 
Kłaniecka - Sroka), Łukasz Kubiak - 
l aurea t  Wojewódzkiego Konkursu 
Przedmiotowego z Historii (nauczycielka 
przedmiotu Alina Zubik) oraz finalista 
Wojewódzkiego Konkursu z Języka 
Angielskiego (nauczyciel przedmiotu 
Robert Mieszczyński).

Dyrektor szkoły Piotr Dylewski, wraz 
z nauczycielami i całą społecznością 
uczniowską „Soleckie j  Czwórki” , 
serdecznie gratuluje młodym - zdolnym, 
wkrótce absolwentom, oraz ich rodzicom, 
życząc jednocześnie kolejnych sukcesów 
w następnym etapie edukacyjnym. 

Dwa konkursy -
- fletowy i akordeonowy

Laury i gratulacje
dla ósmoklasistów

Jeszcze przez kilka dni – do 30 maja - 
Miejsko – Gminny Ośrodek Pomocy 
Społecznej czeka na zgłoszenia osób po 65 
roku życia zainteresowanych otrzymaniem 
„opaski bezpieczeństwa”. Jest to możliwe 
w ramach resortowego Programu Ministra 
Rodziny i Polityki Społecznej „Korpus 
Wsparcia Seniorów” – edycja 2023. Jego 
celem jest poprawa bezpieczeństwa oraz 
możliwości samodzielnego funkcjonowa-
nia w miejscu zamieszkania osób starszych 
przez zwiększanie dostępu do tzw. „opieki 
na odległość”, a także wsparcie gmin 
w realizacji świadczenia usług opiekuń-
czych. Do dyspozycji jest 30 „opasek 
bezpieczeństwa” dla mieszkańców gminy, 
mających problemy z samodzielnym 
funkcjonowaniem ze względu na stan 
zdrowia; mieszkających samodzielnie lub 
mieszkający z osobami bliskimi, które nie są 
w stanie zapewnić im wystarczającego 
wsparcia. Wsparcie dla uczestników 
programu jest bezpłatne. Szczegółowe 
informacje można uzyskać pod nr telefonu: 
509944244 lub osobiście od poniedziałku 
do piątku, w godz. 8.00- 15.00 w siedzibie 
MGOPS przy ul. Kościuszki 12 lub pl. Jana 
Pawła II 4.

Będą opaski
bezpieczeństwa
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